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§ 110 Fråga om närvarorätt för övriga tjänstepersoner 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden beslutar om närvarorätt för nyanställda under dagens sammanträde. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner närvaro för övriga tjänstepersoner. 
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§ 111 Val av justerare 
 
Beslut 

1. Miljönämnden utser Helena Grahn att jämte ordförande justera dagens protokoll 
onsdag den 4 september. Skriftliga reservationer och skriftliga yttranden ska 
lämnas in senast klockan 12:00 tisdag den 3 september. 
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§ 112 Anmälan av inkomna skrivelser augusti 2024 

MNN-2024-92 
 
Beslut 

1. Miljönämnden lägger redovisningen av inkomna skrivelser till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Beslut KSAU 240520 § 246 
• Beslut KSAU 240527 § 277 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet-

kombinerad_1 
• Beslut KSAU 240617 §344 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet-

kombinerad 
• Beslut KSAU 240617 §331 Remiss Arbetsmarknadsdepartementet-kombinerad 
• Beslut KSAU 240617 §333 Remiss  Klimat- och näringslivsdepartementet-

kombinerad 
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§ 113 Anmälan av upprättade och utgående skrivelser augusti 2024 

MNN-2024-107 
 
Beslut 

1. Miljönämnden lägger redovisningen av upprättade och utgående skrivelser till 
handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Samverkansprotokoll 2024-06-12 
• Samverkansprotokoll 2024-07-04 
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§ 114 Redovisning av delegerade beslut augusti 2024 

MNN-2024-102 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har i nämndens delegationsordning överlåtit beslutanderätten till 
ordförande, presidiet, vice ordförande och tjänstepersoner samt beslutat att beslut som 
fattas med delegation ska redovisas för nämnden. Redovisningen innebär inte att 
miljönämnden omprövar eller fastställer besluten. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av redovisningen av delegerade beslut och lägger den 
till handlingarna. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) och Amanda Traneborn (M) meddelar att de avser inkomma med ett 
särskilt yttrande, bilaga § 114. 

Beslutsunderlag 
• Delegationslista administrativa ärende 
• Delegationslista övriga 
• Delegationslista yttrande övrigt 
• Delegationslista projektavtal 
• Delegationslista projektansökan 
• Delegationslista Dp och bygglov 
• Delegationslista ordförande 
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Bilaga § 114           

Särskilt yttrande 
Ärende 5. Redovisning av delegerade beslut augusti 2024, delegationslista 
projektansökan 

Det här yttrandet rör deltagandet i projektansökan till projektet Theseus. Projektet Theseus 
handlar om etablerandet av en hubb nära Aten. Det övergripande målet med projektet är minska 
resursförbrukningen och utsläppen genom en hubb för industriell symbios, innovation och ökad 
cirkuläritet genom sektorsintegration. Den teknik och de innovationer som utvecklas genom 
hubben ska delas med projektets samarbetspartners Malmö Stad, Rise samt Norge.  

Moderaterna anser att de projekt som staden deltar i ska gynna Malmö stads utveckling och 
medborgarnas närmiljö. För oss är det viktigt att projektens resultat är mätbara och direkt går att 
översätta till miljöprogrammets måluppfyllnad. Vi hoppas att det fortsatt läggs stor vikt vid att de 
resurser som läggs på projekt får en direkt effekt för Malmös miljö och bidrar positivt till Malmös 
utveckling. 

Moderaterna vill inte tillbaka till den tid då projekten hade en vag koppling till Malmös miljö och 
det var svårt att försvara de skattepengar som användes till projekten.  

Miljönämnden 2024-08-28 

Helena Grahn (M) 

Amanda Traneborn (M) 

Med instämmande av 

Katarina Johansson (M) 

Torsten Gunnarson (M) 
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§ 115 Miljödirektören informerar augusti 2024 

MNN-2024-97 
 
Sammanfattning 
Rebecka Persson informerar miljönämnden om elnätsavgiftera. Vidare får nämnden 
information om kommunrevision inom miljöbalkstillsynen, som länsstyrelsen har 
genomfört. Rebecka Persson uppdaterar miljönämnden om förändring inom personal samt 
om uppdaterade reglementen som kommunfullmäktige förväntas ta beslut om den 29 
augusti. 
Rebecka Persson och Sofie Holmkvist informerar miljönämnden om en remiss från 
naturvårdsverket om samråd enligt Esbokonventionen om Danmarks förslag till strategisk 
miljöbedömning av strukturplan för ny avloppsreningsanläggning, vattenresurscenter 
Öresund. Ärendet behöver beslutas senast den 13 september. Miljönämnden har blivit 
informerad om att ärendet kommer att behöva tas som ett ordförandebeslut. 
 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av information och lägger den till handlingarna. 
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§ 116 Rapport om luftkvalitetsmätningar vid Johannesskolan 2023-2024, 
MN-2024-220 

MNN-2024-124 
 
Sammanfattning 
Det här är en rapport över utomhusmätningar för buller, kväveoxider och partiklar vid 
Johannesskolan under 2023–2024. Mätningarna utförs i enlighet med 
luftkvalitetsförordningen (2010:477) som reglerar kontrollen av luftkvaliteten i kommunen 
och ingår i det tillsynsuppdrag som miljöförvaltningen utför på uppdrag av fastighets- och 
gatukontoret. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av rapporten och lägger den till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Rapport om luftkvalitetsmätningar vid Johannesskolan 2023-2024 
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§ 117 Information om eventuella projektavvikelser 
 
Thea Arfwidsson informerar miljönämnden om pågående projekt och projektavvikelser 
mellan april-augusti. Vidare får miljönämnden information om finansieringen av projekten 
samt en redogörelse för projektportföljen i nuläget. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av information och lägger den till handlingarna. 
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§ 118 Information om föreläggande att inkomma med åtgärdsmål, 
åtgärdsutredning och riskvärdering kopplat till föroreningar i 
Oljedammarna 

 
Christian Walient informerar miljönämnden om ärendet kring oljedammarna. 
Miljönämnden får information om vad som har hänt i ärendet sedan 2006 och var ärendet 
befinner sig i nuläget. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av information och lägger den till handlingarna. 
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§ 119 Förslag till reviderad taxa för avfallshantering i fritidsbåtshamnar, 
MN-2024-6328 

MNN-2024-118 
 
Sammanfattning 
Miljöförvaltningen har tagit fram förslag till ändringar i miljönämndens taxa för tillsyn över 
avfallshantering i fritidsbåtshamnar. Den föreslagna ändringen innebär att 
överklagandehänvisningen justeras.  
 
Beslut 
1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till ändringar i taxan för tillsyn över 
avfallshantering i fritidsbåtshamnar. 
2. Miljönämnden översänder förslaget till kommunfullmäktige för fastställande av 
ändringarna i taxan för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåtshamnar, att gälla från och 
med den 1 januari 2025 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-6328-Förslag till ny taxa för tillsyn över avfallshantering i 

fritidsbåtshamnar 
• MN-2024-6328-Taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåtshamnar 
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§ 120 Remiss från Havs- och vattenmyndigheten om 
granskningsversionerna av de nationella havsplanerna, MN-2024-
5983 

MNN-2024-110 
 
Sammanfattning 
Havsplanerna är statens vägledning för användning av områden i havet. Havs- och 
vattenmyndigheten har i uppdrag att ta fram förslag på ändrade havsplaner för att 
möjliggöra 120 TWh årlig elproduktion från havsbaserad vindkraft. Miljöförvaltningen 
bedömer att förslaget är tydligt rörande var havsbaserad vindkraft ska prioriteras för att nå 
uppdragets mål. Miljöförvaltningen ser dock ett behov att beakta olika områdens 
förutsättningar för praktisk genomförbarhet och utbyggnadstakt, exempelvis avseende 
möjligheter för anslutning till elnätet. Miljöförvaltningen ifrågasätter att området vid Sjollen 
i Malmö inte föreslås som område för energiproduktion, trots att området bland annat 
pekats ut som prioriterat för vindkraft i översiktsplanen för Malmö. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga 
§ 120 a. 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
120 b. 
   

Yrkanden 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar att i miljönämndens yttrande stryka de delar som har med 
Sjollen att göra. 
Sofia Hedén (S) yrkar avslag på Jenny Bengtssons yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer Jenny Bengtssons yrkande mot förvaltningens förslag och finner att 
miljönämnden genom acklamation beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-08-28 
• Förslag till ändrade havsplaner för Bottniska viken, Östersjön och Västerhavet 

Granskningsversion 
• Konsekvensbeskrivning_Forslag_till_andrade_havsplaner_Granskning_2024 
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• Bilaga planeringsförutsättningar Granskningsversion 
• Rättelse_v1_2024-07-03 
• MN-2024-5983-Inbjudan till granskning av förslag till ändrade havsplaner 
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Bilaga § 120 a       
     

 

Reservation 

MN-2024-5983 Remiss från Havs- och vattenmyndigheten om 
granskningsversionerna av de nationella havsplanerna 

Vi Sverigedemokrater tycker att man ska stå fast vid rekommendationerna som nämns på sida 
103 i granskningsversion (dnr 2024-001194) Förslag till ändrade havsplaner för Bottniska viken, 
Östersjun och Västerhavet där man nämner följande: 

”I förhållande till samrådsförslaget har ett område med allmänt intresse av väsentlig betydelse för 
vindbruk (tidigare område Ö298) inom område i Öresund (Ö299) inom Malmö och Kävlinge 
kommun vägts bort i sin helhet. Planerat områdesskydd har givits företräde framför allmänt 
intresse av väsentlig betydelse för vindbruk.” 

Vi Sverigedemokrater yrkar därför att man stryker allt som har med Sjollen att göra i 
miljönämndens förslag till yttrande.  

För att förtydliga yrkar vi på att man stryker följande 4 stycken helt:  

”Miljönämnden är kritisk till att området vid Sjollen i Malmö inte föreslås som område för 
energiproduktion, trots att området har pekats ut som prioriterat för vindkraft i översiktsplanen 
för Malmö och regionen har ett stort behov av ökad förnybar elproduktion.” 

” Miljönämnden är kritisk till att Havs- och vattenmyndigheten inte föreslår området vid Sjollen 
(tidigare betecknat Ö298) som allmänt intresse av väsentlig betydelse för vindbruk i detta förslag 
om ändrade havsplaner. Området har länge varit utpekat som prioriterat för större 
vindkraftsetableringar i översiktsplanen för Malmö. Områdets potential för elproduktion har stor 
betydelse för möjligheten till förnybar energiförsörjning för Malmö, vilket det finns högt uppsatta 
mål om i kommunens miljöprogram och energistrategi. Områdets unika förutsättningar avseende 
elnätsanslutning som möjliggör en snabb och samhällsekonomiskt effektiv etablering av 
havsbaserad vindkraft är särskilt betydelsefulla eftersom regionens elsystem idag är en av de 
sämst balanserade i Europa. Miljönämnden betonar att utbyggnaden av förnybar elproduktion 
därför inte bara behövs för att försörja framtidens ökade elbehov, utan för att så snart som 
möjligt få ett leveranssäkert elsystem på plats i Malmö och Skåne.” 

”Miljönämnden ifrågasätter att Havs- och vattenmyndigheten lägger så mycket vikt vid ett 
eventuellt framtida områdesskydd att området vid Sjollen inte föreslås som prioriterat eller ens 
som utredningsområde för havsbaserad vindkraft. Detta trots att myndighetens uppdrag och 
havsplaneringsförordningen anger att kommuners avsikter om framtida användning av 
havsområdet ska vägas in och att Havs- och vattenmyndigheten ska ta hänsyn till lokala behov 
relaterat till principen att Förvaltningen bör vara decentraliserad till lägsta tillämpbara nivå. Att 
kommunen har visat tydliga avsikter för området vid Sjollen i översiktsplanen för Malmö, samt 
det lokala behovet av utökad elproduktion bör enligt miljönämnden väga tungt i utarbetandet av 
havsplanen.” 
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”Vid en potentiell framtida tillståndsprövning för havsbaserad vindkraft vid Sjollen betonar 
miljönämnden samtidigt att områdets höga naturvärden ska beaktas och att anpassningar kan 
behöva vidtas för att möjliggöra olika användningars samexistens.” 

Då vi ej fick gehör för vårt ställningstagande reserverar vi oss mot beslutet. 

Miljönämnden 2024-08-28 

Jenny Bengtsson (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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Bilaga  §120 b.        
   

 

Särskilt Yttrande 

Ärende: Remiss från havs- och vattenmyndigheten om granskningsversionerna av de nationella 
havsplanerna, MN- 2024 - 5983 

Vi vill i detta yttrande vara mycket tydliga med att vi anser att förvaltningens svar och 
formuleringar är mycket bra, och att vi till fullo stödjer dess skrivning. 

Vi vill dock ytterligare poängtera att vad som nu sker med den nationella havsplanen är att man 
från politiskt håll avsiktligt eliminerar och förkastar helt möjliga och mycket viktiga områden för 
framtida förnyelsebar energiproduktion. 

Den politiska agendan är mycket tydlig från regeringens håll, man vill inte se att vindkraftparker 
med hög energi produktion etableras inom en snar framtid. Nuvarande regering väljer att inte 
finansiera anslutsledningar för vindkraftsparker utan föredrar att ge enorma kreditgarantier till 
utbyggnad av den extremt kostsamma atomkraften. 

Vi anser att remissen utgör ett enormt hot för svensk framtida förnyelsebar energiproduktion. 
Satsningarna på kärnkraft kommer med största säkerhet att ge kommande generationer huvudbry 
i tusentals år då det är de som kommer att få leva med vårt kärnbränsleavfall som arv och ingen 
kan då heller ställas till ansvar för dess konsekvenser. 

Miljönämnden 2024-08-28 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 121 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om hantering av 
trädgårds- och parkavfall, MN-2024-6750 

MNN-2024-116 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
hantering av trädgårds- och parkavfall till miljönämnden för yttrande. Miljöförvaltningen 
ser positivt på att lagstiftningen förtydligas kring hur trädgårds- och parkavfall ska hanteras 
och att dispens för så kallade majbrasor ersätts med ett permanent undantag från 
bestämmelserna 
 
Beslut 
Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-6750-Förslag till yttrande 2024-08-28 
• MN-2024-6750-Promemoria Hantering av trädgårds- och parkavfall 
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§ 122 Remiss från Naturvårdsverket om vägledning om masshantering 
och användning av anläggningsarbetet, MN-2024-4792 

MNN-2024-111 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt remissen ”Riskbedömning för hållbar masshantering, en 
vägledning om masshantering och användning av massor för anläggningsändamål” för 
yttrande. I vägledningen framgår under vilka förutsättningar som olika typer av massor kan 
användas vilket kommer underlätta vid bedömningar. I syfte att minska mängden massor 
som måste transporteras bort ser miljöförvaltningen ett behov av kompletterande 
vägledning om hållbar masshantering i samband med avhjälpandeåtgärder.  
Miljöförvaltningen ser positivt på att en ny vägledning gällande riskbedömning vid 
masshantering och användning av massor för anläggningsändamål tas fram. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-4792-2024-04-05 Remiss riskbedömning 
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§ 123 Remiss från Socialdepartementet om en trygg uppväxt utan nikotin, 
alkohol och lustgas (SOU 2024:23), MN-2024-5689 

MNN-2024-109 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från socialdepartementet, En trygg uppväxt utan 
nikotin, alkohol och lustgas till miljönämnden, för yttrande. Utredningen föreslår bland 
annat att försäljning av lustgas ska regleras genom att införa en åldersgräns, en 
mängdbegränsning vid försäljning till privatpersoner samt ett förbud mot försäljning av 
lustgas i berusningssyfte. Det föreslås även att försäljning av lustgas blir anmälningspliktigt 
och att folkhälsomyndigheten får tillsynsansvaret. Inom tobaksområdet föreslås bland 
annat att elever inte får röka under skoltid i skolbyggnader och i närområdet. 
Miljöförvaltningen ser positivt på förslagen som helhet, särskilt när det gäller tydligare 
bestämmelser om försäljning av lustgas. Miljöförvaltningen anser däremot att förslagen om 
finansieringen och organiseringen av tillsynen enligt den nya lagen om lustgas inte är 
tillräckliga för att nå ändamålsenliga resultat. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-5689-SOU 2024_23_PDF-A_webb 
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§ 124 Remiss från Region Skåne om aktualitetsprövning regionplan för 
Skåne mandatperioden 2022-2026, MN-2024-4995 

MNN-2024-112 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har av kommunstyrelsen fått en remiss om aktualitetsprövning av 
Regionplan för Skåne. Syftet med aktualitetsprövningen är att bedöma om gällande 
Regionplan behöver uppdateras. Miljöförvaltningen anser att planen skulle vinna tyngd av 
att uppdateras, framför allt med hänseende till aspekter som rör förnybar energi och ett 
säkrare energisystem, en sammanhängande regional utveckling av grönblåa korridorer samt 
en samordnad syn på att hantera stigande havsnivåer.  
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
124 a. 
Helena Grahn (M) och Amanda Traneborn (M) meddelar att de avser inkomma med en 
skriftlig reservation, bilaga § 124 b. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar muntlig reservation. 
   

Yrkanden 
Helena Grahn (M) yrkar avslag på förvaltningens förslag till yttrande. 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar bifall till Helena Grahns yrkande. 
Sofia Hedén (S), Eva Bertz (L), Jesper Olsson (MP) och Tobias Petersson (V) yrkar bifall 
till förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer Helena Grahns yrkande mot förvaltningens förslag och finner genom 
acklamation att miljönämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
Votering begärs och ordföranden ställer förvaltningens förslag mot Helena Grahns 
yrkande. Med sex ja-röster för förvaltningens förslag och tre nej-röster för Helena Grahns 
yrkande beslutar miljönämnden enligt förvaltningens förslag. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-4995-Tjänsteskrivelsen miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-4995-Förslag till yttrande miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-4995-regionplan-for-skane-2022-2040 
• MN-2024-4995-2019-RU000065_Aktualitetsprövning_Regionplan för Skåne 
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Malmö stad  
Miljönämnden 

Voteringslista 
 
Mötesdatum 
2024-08-28 

 
 

 

Voteringslista: § 124 
Ärende: Remiss från Region Skåne om aktualitetsprövning regionplan för Skåne 
mandatperioden 2022-2026, MN-2024-4995,  MNN-2024-112 
 
Voteringslist(or) 
 
Votering 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Sofia Hedén (S), Ordförande Ja   
Eva Christina Bertz (L), Vice ordförande Ja   
Helena Grahn (M), Andre vice ordförande  Nej  
Gert Åke Troells Jakobsson (S), Ledamot Ja   
Jesper Olsson (MP), Ledamot Ja   
Amanda Traneborn (M), Ledamot  Nej  
Jenny Bengtsson (SD), Ledamot  Nej  
Tobias Petersson (V), Ledamot Ja   
Kim Lundeborg (S), Ersättare Ja   
Resultat 6 3 0 
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Bilaga  § 124 a.       
    

 

Särskilt Yttrande 

Ärende: Remiss från Region Skåne om aktualiseringsprövning regionplan för Skåne 
mandatperioden 2022 - 2026, MN - 2024-4995 

Vi instämmer till fullo med förvaltningens yrkande, vi anser att regionplanen är det instrument 
som behövs för att samordna och skapa den nödvändiga omställningen. Däremot saknar vi dock 
vissa aspekter som vi hade velat se i regionplanen. 

Vi finner att följande perspektiv behöver förtydligas och stärkas: 

 

• Vi vill se en utveckling av kopplingen till de 17 globala utvecklingsmålen – Agenda 2030 – 
i synnerhet mål 11: Hållbara städer och samhällen, mål 13: Bekämpa 
klimatförändringarna, mål 14: Hav och marina resurser, mål 15: Ekosystem och ekologisk 
mångfald samt mål 17: Genomförandet och partnerskap. 

 

• Vi efterlyser ett mer offensivt agerande när det gäller havsmiljöfrågorna i en bred mening. 
Det gäller utfyllnadsplanerna som många kommuner kring Öresund arbetar med (bl.a. 
Malmö) . Det gäller (över)fisket, sjötransporter, havsbaserade vindkraftsparker etc. Och 
det gäller inte minst föroreningen av Öresund och Östersjön genom utsläpp från 
jordbruket. 

 

• Vi saknar även skrivningar om  samhällets framtida utmaningar då det gäller klimatkrisens 
påverkan. Vi hade velat att planen tydligare tog avstamp i de utmaningar som vi står inför, 
främst gällande infrastruktur, vatten och avlopp. Vi vill se hur det privata, kommuner och 
regioner kan besluta om förebyggande insatser och robusthet kring framtidens 
utmaningar och det måste samordnas mycket mer. 

Miljönämnden 2024-08-28 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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Bilaga § 124b.           

 

Reservation 
Ärende 15. Remiss från Region Skåne om aktualitetsprövning regionplan för 
Skåne mandatperioden 2022–2026, MN-2024-4995 

Miljönämnden har av kommunstyrelsen fått en remiss om aktualitetsprövning av Regionplan för 
Skåne. Syftet med aktualitetsprövningen är att bedöma om gällande Regionplan behöver 
uppdateras. 

Till skillnad från styret anser inte Moderaterna att regionplanen behöver uppdateras. Nuvarande 
regionplan faller inom ramen för vad som åligger regionens ansvar i enlighet med gällande 
lagstiftning.  

Det finns redan goda samarbeten i Skåne inom de områden som nämns i remissvaret samt olika 
planer utformade att hantera de behov av samverkan som lyfts. Ännu en instans hade lett till 
längre handläggningstider och snarare skadat Skånes utveckling än bidragit till den. Vidare anser 
Moderaterna att det kommunala självstyret är viktigt för demokratin och att de politiker som 
verkar i Skånes kommuner är bättre lämpade att fatta beslut som rör den egna kommunen än 
regionpolitiker.  

Avslutningsvis får regionen ingen statlig finansiering riktad till arbetet med regionplanen, vilket 
innebär att de resurser som läggs på arbetet med regionplanen tas från andra insatser som hade 
kunnat få stor effekt för den regionala utvecklingen.  

Miljönämnden 2024-08-28 

Helena Grahn (M) 

Amanda Traneborn (M) 

Med instämmande av 

Katarina Johansson (M) 

Torsten Gunnarson (M) 
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§ 125 Remiss från kommunstyrelsens arbetsutskott om Riktlinjer för 
intern prissättning, MN-2024-6501 

MNN-2024-114 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade i samband med budget 2023 att ge kommunstyrelsen i 
uppdrag att, tillsammans med berörda nämnder och bolag inventera vilka modeller för 
internt köp ochsälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera ändamålsenligheten. Efter 
genomförd inventering och utvärdering beslutade kommunfullmäktige att utifrån 
budgetuppdraget, uppdra åt kommunstyrelsen att återkomma med förslag på riktlinjer för 
intern prissättning. Miljöförvaltningen är positiv till förslaget om riktlinjer för intern 
prissättning. 
 
 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-6501-Riktinjer för intern prissättning remissversion(3656837) 
• MN-2024-6501-Beslut KSAU 240603 §300 Riktlinjer för intern prissättning; nu 

fråga om remiss(3674662) 
• MN-2024-6501-G-Tjänsteskrivelse KSAU 240603 Riktlinjer för intern prissättning; 

nu fråga om remiss(3644696) 
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§ 126 Remiss från tekniska nämnden om Malmö stads åtgärdsprogram för 
omgivningsbuller 2024-2033, MN-2024-5353 

MNN-2024-108 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har tagit fram ett åtgärdsprogram enligt förordningen om 
omgivningsbuller och har sänt ut förslaget på remiss. Miljöförvaltningen välkomnar ett nytt 
åtgärdsprogram och efterfrågar samtidigt en kostnadsanalys i förhållande till nyttan av 
föreslagna åtgärder. Förvaltningen hade också velat se en motivering för val av inriktningar 
av åtgärder gällande förskolor och skolors utemiljöer samt för den föreslagna åtgärdstakten 
för dessa. Miljöförvaltningen anser att målvärden för omgivningsbuller skulle underlätta 
uppföljningen av miljöprogrammets mål 5: Hälsofarlig exponering har minskat avsevärt i 
Malmö. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
126 a. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
126 b. 
 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-5353-Bilaga-1-Malmö-stads-åtgärdsprogram-mot-omgivningsbuller-

2024-2033 
• MN-2024-5353-Malmö-stad-åtgärdsprogram-mot-omgivningsbuller-2024-2033 
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Bilaga  § 126 a.       
    

 

Särskilt Yttrande 

Ärende: Remiss från tekniska nämnden om Malmö stads åtgärdsprogram för omgivningsbuller 
2024-2033, MN-2024-5353 

Vi instämmer med MF:s förslag till svar särskilt behovet av samordning inom staden och 
långsiktiga åtgärder, av kostnadsanalyser i förhållande till nyttan från minskad sjuklighet, av att 
öka åtgärdstakten för att undvika alltför höga bullernivåer under en lång tid och att endast sex 
bullerutsatta skolor/förskolor ska åtgärdas. 

Men vi inkommer med detta särskilda yttrande för att understryka vissa aspekter som vi anser är 
särskilt viktiga. 

Vi vill se en bullerplan som innebär en tydligt planerad minskning av bullernivåerna. De åtgärder 
som föreslås ska vara kopplade till våra planerade mål, och vara tidsatta. 222 av 377 
skolor/förskolor har för höga bullernivåer, och samtidigt fortsätter vi att tumma på 
utevistelseytan per barn vilket också påverkar bullernivåerna. Över hälften av alla naturområden 
uppfyller inte kraven på god ljudmiljö (< 40 decibel). Vi anser att alla vårdboenden, som har 
förhöjda bullernivåer måste åtgärdas, inte bara ett. 

Vi anser att det behövs åtgärder här och nu med en betydligt högre åtgärdstakt, som måste 
kopplas till stadens miljömål. Vi förstår att planen fokuserat på förskolor då barn och kommande 
generationer behöver prioriteras men den måste inkludera alla då folkhälsan tydligt avspeglas i 
bullernivån. Det behövs mycket mer än fler bullerskärmar då de höga ljudnivåerna delvis är 
kopplade till fordonstrafiken som dessutom leder till dålig luftkvalitet, 15% av alla förskolor har 
för höga partikelhalter. 

WHO har skärpt sina riktvärden för omgivningsbuller (vägtrafik-, järnvägs-, flyg-, industri-, 
vindkraft- och fritidsbuller), som nu ska hålla sig under 53db med 45db vid husfasader. Sverige 
har däremot gått i motsats riktning och höjt riktvärdena för hur mycket buller som ska tillåtas vid 
nybyggnation. Det finns alltså en stor diskrepans mellan WHO:s hälsobaserade riktlinje för 
omgivningsbuller från vägtrafik och den svenska vid nybyggnation. Vi anser att staden ska följa 
WHO:s riktlinjer. 

En trängre, tätare och varmare stad kommer att medföra högre bullernivåer, allt fler 
”kontaktytor” mellan medborgare och därmed fler störande element. 

Eftersom nuvarande mål innebär att trafiken endast ska minska i procentuella (dvs i procent av 
en ökande befolkning), inte i andel bilresor kommer bullret öka och så även luftföroreningarna. 
Vi anser att antalet bilar måste minska för att ge plats för ökat bostadsbyggande och för mer 
grönyta i form av parker. Dess positiva effekter kan förstärkas av gröna väggar och tak. Det 
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skulle dämpa buller och samtidigt fungerar kylande, minska CO2 utsläppen och bidra till ökat 
välmående hos våra medborgare. 

Miljönämnden 2024-08-28 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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Bilaga § 126 b       
    

 

Särskilt yttrande 

Remiss från tekniska nämnden om Malmö stads åtgärdsprogram för 
omgivningsbuller 2024-2033   

MN-2024-5353 
Vi Sverigedemokrater är positiva till att Tekniska nämnden tagit fram ett åtgärdsprogram enligt 
förordningen om omgivningsbuller, och välkomnar ett nytt åtgärdsprogram för att reducera 
exponering av skadliga ljudmiljöer. Därutöver ser vi Sverigedemokrater det som eftersträvansvärt 
att nämnden efterfrågar en kostnadsanalys i förhållande till nyttan av föreslagna åtgärder. 

Med detta sagt vill vi Sverigedemokrater dock framföra vår oro gällande de åtgärder detta 
åtgärdsprogram kan komma att ligga till grund för. Vi har tidigare sett flertalet exempel på hur de 
styrande partierna använder olika studier för att motivera inskränkningar i medborgares 
möjligheter att använda bilen som fortskaffningsmedel i Malmö stad. 

Istället för att införa bilfria miljözoner, omotiverade hastighetsbegränsningar och borttagning av 
parkeringsplatser tycker vi Sverigedemokrater att polisen ska få ytterligare resurser att upprätthålla 
lag och ordning mot de medborgare, som t.ex. genom fortkörning, inte efterlever de 
hastighetsbegränsningar som gäller i kommunen.  

Enligt den senaste luftkvalitetsmätningen som Miljöförvaltningen genomfört mellan 2023-2024 
på Johannesskolan, framgår det tydligt att den primära källan till störande omgivningsbuller inte 
är passerande biltrafik, utan snarare högljutt prat/skrik från barn och ungdomar. De flesta 
Malmöbor har inte råd att införskaffa en elbil, och vi Sverigedemokrater är kritiska till de ständiga 
bestraffningsåtgärder som styret ålägger de som bor och pendlar till/från Malmö stad, då det 
oftast inte finns andra praktiska alternativ. 

Miljönämnden 2024-08-28 

Jenny Bengtsson 

Ledamot (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau 

Ersättare (SD) 
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§ 127 Remiss från stadsbyggnadsnämnden om samrådshandlingar till 
detaljplan för fastigheten Tullstorp 180:84 m.fl. i Fortuna 
Hemgården i Malmö, dp 5686, MN-2020-100 

MNN-2024-125 
 
Sammanfattning 
Syftet med detaljplanen är att göra det möjligt att etablera den andra etappen av ett 
verksamhetsområde i anslutning till Yttre Ringvägen i Fortuna Hemgården. 
Verksamhetsområdet ska svara mot Malmös behov av mark för stora verksamheter och 
nya arbetstillfällen. Detaljplanen gör det möjligt att skapa byggrätter för olika verksamheter 
med hållbarhet och industriella urbana symbioser som gemensamma mål. Detaljplanens 
syfte är också att tillföra gröna värden för kommande utvecklingsskeden i Fortuna 
Hemgården. 
Miljöförvaltningen ställer sig positiv till detaljplanen. 
 
 
Beslut 
1.Miljönämnden tillstyrker förslaget till detaljplan. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) och Amanda Traneborn (M) meddelar att de avser inkomma med ett 
särskilt yttrande, bilaga § 127 a. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
127 b. 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 
127 c. 
   

Yrkanden 
Tobias Petersson (V) yrkar avslag på förvaltningens förslag till yttrande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot Tobias Peterssons yrkande och finner att 
nämnden genom acklamation beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 

Beslutet skickas till  
Stadsbyggnadsnämnden 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2020-100 - Särskilt yttrande SD SBN 2024-05-28 §146b 
• MN-2020-100 - Särskilt yttrande SD SBN 2021-08-26 §298d 
• MN-2020-100 - Särskilt yttrande M SBN 2021-08-26 §298c 
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• MN-2020-100 - Reservation V SBN 2024-05-28 §146a 
• MN-2020-100 - Reservation V SBN 2021-08-26 §298b 
• MN-2020-100 - Reservation MP SBN 2021-08-26 §298a 
• MN-2020-100 - Dp 5686 Plankarta Samråd 
• MN-2020-100 - Dp 5686 Planbeskrivning Samråd 
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Bilaga § 127 a           

 

Särskilt yttrande 
Ärende 18. Remiss från stadsbyggnadsnämnden om samrådshandlingar till 
detaljplan för fastigheten Tullstorp 180:84 m.fl. I Fortuna Hemgården i Malmö, 
dp 5686, MN-2020-100 

Verksamhetsområdet är tänkt att svara mot Malmös behov av mark för stora verksamheter och 
nya arbetstillfällen. Planläggningen ska bland annat göra det möjlig att uppföra byggnader för 
industri i en storskalig zon.  

Moderaterna anser att det är viktigt att Malmö skapar nya arbetstillfällen och lockar nya 
företagsetableringar till staden. Därför är det problematiskt att företagen kommer att få begränsad 
möjlighet att påverka fastigheternas utformning efter industriernas transport- samt 
parkeringsbehov. 

Vidare anser vi att det är beklagligt att planen inte i större utsträckning möter behovet av villor till 
större familjer. 

Miljönämnden 2024-08-28 

Helena Grahn (M) 

Amanda Traneborn (M) 

Med instämmande av 

Katarina Johansson (M) 

Torsten Gunnarson (M) 
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Bilaga § 127 b       
    

 

Särskilt yttrande 

Yttrande över remiss från stadsbyggnadsnämnden om samrådshandlingar till 
detaljplan för fastigheten Tullstorp 180:84 m.fl. i Fortuna Hemgården i Malmö, 
dp 5686 

MN-2020-100 

Vi Sverigedemokrater har tidigare belyst våra ståndpunkter gällande denna detaljplan, vilka har 
varit och är fortfarande, både positiva och negativa. Detaljplanen medför naturligtvis positiva 
möjligheter, men vi Sverigedemokrater är fortfarande mycket kritiska till att styret tar ännu ett 
steg mot ytterligare bilfientlighet, vilket kommer att orsaka betydande svårigheter för både 
pendlare och boende. 

Vi Sverigedemokrater frågar oss om de styrande politikerna verkligen förstår hur oattraktivt och 
opraktiskt det faktiskt är, att dagligen tvingas gå eller cykla utomhus längre sträckor under 
vintertid. Med anledning av detta uppmanar vi de styrande politikerna att se verkligheten för vad 
den faktiskt är, och själva prova på denna livsstil under årets kallare månader.  

Vi Sverigedemokrater förordar att vardagen ska fungera för de boende och de verksamheter som 
bor och verkar i området, och vi ser dessutom en risk att områdets bostäder faller i attraktivitet 
och värde p.g.a. avsaknaden av vettiga parkeringslösningar. Istället för symbolpolitiska åtgärder 
som endast bestraffar medborgare utan att ge önskat resultat i någon verklig skala, förespråkar vi 
Sverigedemokrater att livet och vardagen först och främst måste gå ihop och fungera. 

Miljönämnden 2024-08-28 

Jenny Bengtsson 

Ledamot (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau 

Ersättare (SD) 
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Bilaga  §127 c.        
   

 

Reservation 

Ärende: Remiss från stadsbyggnadsnämnden om samrådshandlingar till detaljplan för fastigheten 
Tullstorp 180:84 mfl i Fortuna Hemgården i Malmö dp 5686, MN-2020-100 

Även om vi sympatiserar med miljönämndens förslag till svar vad gäller behov av ytterligare 
utredningar angående dagvatten, omgivningsbuller och markföroreningar anser vi att byggande 
på högt klassad jordbruksmark utgör ett större hinder för godkännande av detaljplanen. 

Vänsterpartiet reserverade sig mot SBN:s beslut eftersom vi ansåg att byggandet av ytkrävande 
lager på jordbruksmark för att underlätta näthandel inte är i linje med ett hållbart samhälle. Vi vill 
därtill understryka att denna typ av lager oftast kräver att tillfartsvägar byggs för ökad 
tillgänglighet för lastbilstrafik. Detta kommer att leda till ökade utsläpp. Sådan verksamhet skapar 
dessutom få arbetstillfällen. 

Av alla dessa skäl reserverar vi oss mot miljönämndens beslut om ytterligare utredningar och 
fortsatt arbete med detaljplanen. 

Miljönämnden 2024-08-28 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 128 Remiss från Energimarknadsinspektionen om E.ON 
Energidistribution AB:s ansökan hos energimarknadsinspektionen 
om tillstånd att bygga och använda en kraftledning, MN-2024-5336 

MNN-2024-113 
 
Sammanfattning 
Eon Energidistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen om tillstånd att 
bygga och använda en kraftledning i Lockarp i Malmö. Miljöförvaltningen förordar 
ledningsdragning enligt alternativ B i samrådet utifrån markanvändnings- och 
naturvärdesynpunkt. Miljöförvaltningen bedömer att det inte finns risk för att ledningen 
kommer att påverka bostäder, skolor, förskolor eller annan känslig verksamhet negativt ur 
hälsosynpunkt, varken för den av Eon ansökta dragningen eller den av miljönämnden 
förordade dragningen enligt alternativ B i samrådet. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 
2. Miljönämnden justerar paragrafen omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Energimarknadsinspektionen 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-5336-Samrådsredogörelse-2024-101097 
• MN-2024-5336-MKB-Lockarp-2024-101097 
• MN-2024-5336-Begäran om yttrande till Malmö stad 
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§ 129 Besvarande av nämndinitiativ från Tobias Petersson (V) om öppna 
sammanträden i miljönämnden, MN-2024-5712 

MNN-2024-122 
 
Sammanfattning 
Ledamot Tobias Petersson (V) har lämnat in ett nämndinitiativ i vilket han föreslår 
nämnden att uppdra åt miljöförvaltningen att återkomma med förslag på en organisation 
för vilken nämndens sammanträden som helhet eller till viss del kan vara öppna för 
allmänheten. På uppdrag av miljönämnden har miljöförvaltningen berett ärendet och 
föreslår nämnden att avslå nämndinitiativet.  
 
Beslut 
1.Miljönämnden avslår nämndinitiativet. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 
129. 
   

Yrkanden 
Tobias Petersson (V) yrkar att miljönämnden bifaller nämndinitiativet. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot Tobias Peterssons yrkande och finner att 
nämnden genom acklamation beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
• MN-2024-5712-Nämndinitiativ från Tobias Petersson (V) om öppna 

sammanträden 
• Tjänsteskrivelse 2022-10-07, MN-2022-8577 
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Bilaga  § 129.        
   

 

Reservation 

Ärende: Besvarande av nämndinitiativ av Tobias Petersson (V) om öppna sammanträden i 
miljönämnden, MN - 2024-5712 

Vi reserverar oss mot beslutet, då vi anser att förvaltningen tar den lätta vägen ut, även om dess 
resonemang är väldigt bra. Miljöförvaltningen värderar inte heller de vinster som öppna, eller 
delvis öppna nämndsammanträden, skulle kunna medföra. 

Demokratin i Sverige, såsom i övriga världen, har inte på flera decennier varit så utsatt, och så 
bräcklig som den är idag. I ett sådant läge finner vi det värt att satsa och lägga resurser på ökad 
insyn, ökad transparens och därigenom få ökad legitimitet för stadens, nämndens och 
demokratins arbete. 

Öppna, eller delvis öppna nämndsmöten, skulle kunna vara en av de pusselbitar som stärker 
medborgarnas känsla av och möjlighet till insyn och förståelse, de demokratiska grundstenar som 
minskar alltmer för varje dag som går. 

Då vårt förslag avslogs, och vi anser att det borde bifallas, så reserverar vi oss mot beslutet.  

Miljönämnden 2024-08-28 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 130 Beslut om deltagande på klimatrådslaget, MN-2024-7479 

MNN-2024-123 
 
Sammanfattning 
Ett klimatrådslag ska genomföras i Malmö i höst. Klimatrådslaget anordnas av den 
oberoende föreningen Klimatriksdagen i samarbete med Malmö stad. Syftet med 
klimatrådslaget är att engagera och ge utrymme för Malmöborna att påverka samt stärka 
den lokala klimatpolitiken. Miljönämnden ska besluta vilka förtroendevalda som ska delta 
för nämndens räkning. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden beslutar att Sofia Hedén, Helena Grahn, Jesper Olsson och Gunilla Ryd 
representerar miljönämnden på klimatrådslaget. 
2. Miljönämnden beslutar att arvodering och förlorad arbetsförtjänst utgår för 
ledamöternas deltagande på klimatrådslagets dagar samt de utbildningstillfällen som ges 
inför rådslaget. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga 
§ 130. 
   

Yrkanden 
Tobias Petersson (V) anmäler Gunilla Ryd som oppositionens andra representant. 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar att platserna i klimatrådslaget tilldelas efter partistorlek. 
Sofia Hedén (S) yrkar att miljönämnden beslutar att genom lottning välja oppositionens 
andra representant i klimatrådslaget. 
Jenny Bengtsson (SD) anmäler sig själv som oppositionens andra representant. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om nämnden kan besluta om representation mellan Jenny Bengtsson 
och Gunilla Ryd genom lottning och finner frågan med "Ja" besvarad. 
Votering begärs 
Med sex ja-röster för Sofia Hedéns yrkande och tre nej-röster för Jenny Bengtssons 
yrkande beslutar miljönämnden att tilldela oppositionens andra representant genom 
lottning. 
Lottning genomförs med två valsedlar. Representanternas namn har placerats i ett slutet 
kuvert och lottas fram av nämndsekreteraren och kontrolleras av justeraren. Genom 
lottningen beslutar miljönämnden att oppositionens andra representant i klimatrådslaget är 
Gunilla Ryd. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-08-28 
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Malmö stad  
Miljönämnden 

Voteringslista 
 
Mötesdatum 
2024-08-28 

 
 

 

Voteringslista: § 130 
Ärende: Beslut om deltagande på klimatrådslaget, MN-2024-7479,  MNN-2024-123 
 
Voteringslist(or) 
 
Votering § 130 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Sofia Hedén (S), Ordförande Ja   
Eva Christina Bertz (L), Vice ordförande Ja   
Helena Grahn (M), Andre vice ordförande  Nej  
Gert Åke Troells Jakobsson (S), Ledamot Ja   
Jesper Olsson (MP), Ledamot Ja   
Amanda Traneborn (M), Ledamot  Nej  
Jenny Bengtsson (SD), Ledamot  Nej  
Tobias Petersson (V), Ledamot Ja   
Kim Lundeborg (S), Ersättare Ja   
Resultat 6 3 0 
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Bilaga § 130       
     

 

Reservation 

MN-2024-7479 Beslut om deltagande på klimatrådslaget 

Vi Sverigedemokrater yrkar på att platserna i klimatrådslaget tilldelas efter partistorlek, då det ger 
en rättvis bild av Malmöbornas representation, precis på samma sätt som brukar göras i andra 
sammanhang då politiska positioner ska tilldelas. 

Vi Sverigedemokrater tycker att vi, som Malmös tredje största parti, ska ha en självklar plats i 
klimatrådslaget. Det är viktigt att vi Sverigedemokrater inte blir uteslutna från sådana här forum 
och råd som Klimatrådet. Vi tycker att det är viktigt att vi också får träffa Malmöborna som har 
blivit utvalda att delta och ta del av deras åsikter, för att få en bred förståelse för vad våra 
medborgare tycker, tänker och vill. De styrande partierna i Malmö är däremot av en annan 
odemokratisk åsikt och håller inte med oss. 

S, L och MP vill visa sin makt och utesluta oss Sverigedemokrater, och med det även närmare 
30 000 malmöbor från att framföra sina åsikter och ta del av det som sägs. Genom att styret ville 
fördela platserna i klimatrådslaget lika mellan majoritet och opposition, vilket ledde till att 
Miljöpartiet fick en plats och den andra tillföll Vänsterpartiet genom lottning, anser vi oss 
förfördelade baserat på politisk övertygelse. Vi Sverigedemokrater tycker att detta är ett 
förkastligt och oacceptabelt beteende. 

Då vi ej fick gehör för vårt ställningstagande reserverar vi oss mot beslutet. 

Miljönämnden 2024-08-28 

Jenny Bengtsson (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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